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Förvaltningens förslag till beslut 

Kyrkogårdsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen 

 

   

Mats Larsson   

Förvaltningschef   

   

 

Sammanfattning 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag 

att upphandla ett nytt centralt e-upphandlingsstöd med nuvarande 

funktionalitet samt utökad funktionalitet för direktupphandling. Till 

denna tjänst föreslås även en funktion för att publicera samtliga 

upphandlingar på stadens webbplats. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag 

att upphandla ett centralt avtalshanteringssystem. Med detta avses 

ett system för att förvara och administrera avtalen i en gemensam 

katalog. Systemet ska ha grundläggande funktionalitet för 

avtalsadministration samt utökad funktionalitet för att följa upp 

avtalen systematiskt. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att den centrala upphandlingen av ett 

avtalshanteringssystem ska inkludera samtliga stadens nämnder och 

bolagsstyrelser. 

 

Kyrkogårdsförvaltningen välkomnar förslagen.   

Bakgrund 

Inom bolagskoncernen finns idag olika lösningar för elektronisk 

upphandling. Sex av stadens bolag omfattas av det centrala avtalet 
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med Visma. Vissa bolag har egna avtal med Visma medan andra 

bolag saknar ett elektroniskt e-upphandlingsstöd.  

Staden har inventerat befintliga process- och systemstöd för 

inköpsprocessen. Nulägesanalysen visar att det i stadens 

verksamheter finns en mängd olika lokala systemstöd kopplat till 

inköpsprocessen. Vissa är standardsystem som har upphandlats 

lokalt medan andra system är egenutvecklade. 

 

I mars 2015 beslutades om en översyn av stadens organisation för 

inköp och upphandling skulle genomföras. Det övergripande syftet 

med översynen var att lämna förslag på hur verksamheten på bästa 

sätt ska bidra till kommunfullmäktiges mål i stadens budget och 

övriga styrdokument. Målen för inköpsverksamheten är att uppnå 

sänkta kostnader, höjd kvalitet och reducerade risker samt att staden 

ska vara en professionell aktör på marknaden. 

 

I kommunfullmäktiges budget 2016 beslutades att 

kommunstyrelsen, med översynen som utgångspunkt, skulle ta fram 

ett förslag till en förstärkt gemensam inköps- och 

upphandlingsorganisation samt en genomförandeplan för detta. 

Ärendet 

Stadsledningskontoret initierade utifrån ovanstående uppdrag 

projekt VINST (verktyg för inköp i Stockholms stad). Syftet med 

projektet är att ta ett helhetsgrepp och ta fram en målbild och en 

strategi för hur kommunkoncernens process- och systemstöd för 

inköpsverksamheten bör se ut. Projektet omfattar hela eller delar av 

uppdragen: 

- att förstärka stadens upphandlings- och inköpsorganisation,  

- att skapa en sammanhållen digital inköpsprocess, 

- att upphandla och implementera ett centralt avtalssystem, 

- att upphandla och implementera ett nytt stöd för elektronisk 

upphandling 

 

Projektet har identifierat att gemensamma processer och systemstöd 

som bidrar med effektivt stöd i hela inköpsprocessen och möjliggör 

att data sammanställs för analys är en förutsättning för att uppnå 

målen i programmet för upphandling och inköp. Genom att 

upphandla och implementera ett nytt e-upphandlingsstöd och ett 

nytt avtalshanteringssystem samt implementera tillhörande 

processer och arbetssätt tas även första steget mot en förstärkt 

gemensam upphandlings- och inköpsorganisation.    

 

Stadens avtal för elektroniskt upphandlingsstöd löper ut den 31 dec 

2018. Från och med 1 januari 2017 är det även obligatoriskt enligt 
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lag att upphandling sker elektroniskt. Avtalet för drift av nuvarande 

avtalsdatabas löper ut den 31 dec 2018. Stadsledningskontoret har 

även identifierat omfattande brister med nuvarande systemstöd, 

exempelvis svårighet att följa upp leveranskvalitet, nyckeltal samt 

bristfälligt stöd för samordning. Stadsledningskontoret föreslår att 

ett nytt e-upphandlingsstöd och ett nytt avtalshanteringssystem 

tillhandahålls centralt för hela kommunkoncernen. 

 

Stadsledningskontoret föreslår vidare att det blir obligatoriskt för 

samtliga nämnder och bolagsstyrelser att registrera leverantörsavtal 

i det gemensamma avtalshanteringssystemet. E-upphandlingsstödet 

föreslås vara frivilligt för bolagsstyrelserna.  

 

De beräknade kostnaderna för att genomföra projektet redovisas i 

nedanstående tabell. I kostnaderna ingår upphandling och 

implementering av systemstöden inklusive integrationer och 

etablering av en komplett förvaltningsorganisation. 

 

Kostnadsuppskattning 2018 2019 

Projektkostnader 10,5 mnkr 5 mnkr 

System och licenskostnader 2 mnkr 2 mnkr 

Verksamhets- och avtalsförvaltning 1,5 mnkr 3 mnkr 

Drift och teknisk förvaltning 0,2 mnkr 0,7 mnkr 

   

Totalt 14,2 mnkr 10,7 mnkr 

 

Återkommande kostnader i form av årliga system- och 

licenskostnader, verksamhets- och avtalsförvaltning samt drift- och 

teknisk förvaltning beräknas uppgå till ca 5,7 mnkr. Av ovanstående 

kostnader kommer berörda bolagsstyrelser att bekosta sin andel. 

 

Tidplanen för upphandlingarna och implementeringen styrs av att 

nuvarande avtal för e-upphandling löper ut den 31 dec 2018. Vid 

samma tidpunkt löper driftsavtalet för nuvarande avtalsdatabas ut. 

 

Införandet av e-upphandlingssystemet föreslås ske successivt under 

hösten 2018 med prioritering av de nämnder och bolagsstyrelser 

som omfattas av i nuvarande avtal. De bolagsstyrelser som väljer att 

delta men som idag har ett annat system eller ett parallellt avtal 

kommer att anslutas successivt. För avtalshanteringssystemet 

föreslår stadsledningskontoret att systemet implementeras på 

stadens nämnder under 2018 och att bolagsstyrelserna successivt 

ansluts under 2019. 
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Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen får i uppdrag 

att upphandla ett centralt avtalshanteringssystem. Med detta avses 

ett system för att förvara och administrera avtalen i en gemensam 

katalog. Systemet ska ha grundläggande funktionalitet för 

avtalsadministration samt utökad funktionalitet för att följa upp 

avtalen systematiskt. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att den centrala upphandlingen av ett 

avtalshanteringssystem ska inkludera samtliga stadens nämnder och 

bolagsstyrelser. Ett gemensamt system innebär att 

kommunkoncernen kan dra nytta av stordriftsfördelar som detta 

innebär i form av gemensamma processer, gemensam förvaltning 

och eventuell utveckling.  

Stadsledningskontoret föreslår mot denna bakgrund att 

upphandlingen genomförs som en centralupphandling och att 

Stockholms stadshus AB uppmanas att ge alla bolagsstyrelser i 

uppdrag att ge fullmakt för att delta i upphandlingen. Avtalen ska 

därefter registreras i stadens nya gemensamma avtalskatalog. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har handlagts inom den tekniska avdelningen och 

behandlats i förvaltningsgrupp den 14 september. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

 

Som en av stadens mindre förvaltningar har 

kyrkogårdsförvaltningen stor nytta av de gemensamma 

upphandlingar som staden genomför centralt inom olika områden. 

Förvaltningen välkomnar därför ett nytt användarvänligt 

upphandlings- och avtalshanteringssystem som nu föreslås. 

Nuvarande system är inte tillräckligt användarvänligt.    

 

I övrigt har förvaltningen inga synpunkter på remissen. 

 

Bilaga: Remissen 


